
 

 

 

21. juli 2016 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Har Naalakkersuisut fået henvendelse eller kendskab til nogen former for 

henvendelser der vedrører en genåbning af Olivinminen i Seqi ved Niaqunngunaq? 

2. Medarbejderne i Seqi lavede i sin tid et kajanlæg på omkring 200 m som sagtens 

kunne tages i brug igen. Jeg vil gerne vide om Naalakkersuisut har fået henvendelser 

fra andre mineselskaber om tilladelse til enten brug eller leje af det? 

3. Det er almindelig kendt at der i nærheden af Maniitsoq er et område på 2.985 

kvadratkilometer hvor der forhåbentlig er gode nikkelforekomster, som ”NORTH 

AMERICAN NICKEL” er i gang med at efterforske. Og disse er på udkig efter et kaj- 

eller havneanlæg, og jeg vil gerne med henvisning til spørgsmål 2 høre om de har søgt 

om tilladelse? 

4. Såfremt der med henvisning til spørgsmål 3 er indleveret en ansøgning, og såfremt der 

skulle være blevet givet et afslag, så vil jeg gerne have oplyst på hvilket grundlag har 

Naalakkersuisut har givet et afslag? 

(Medlem af Inatsisartut Siverth K. Heilmann, Atassut) 

 

Begrundelse: 

For ikke så længe siden i Maniitsoq by, overværede jeg et interessant informationsmøde arrangeret 

af “North American Nickel” Inc. som er Canadisk ejet virksomhed, om udviklingen og 

efterforskningen nikkel, kobber samt sulfidat. 

 

Da vi alle er interesseret i skabelse af vedvarende og nye arbejdspladser og indtægtsmuligheder, så 

har det givet mig gode grundlag for at stille ovenstående spørgsmål til Naalakkersuisut, med håb om 

at Naalakkersuisut udover besvarelse af mine spørgsmål, måtte have andre relevante informationer. 

 

Jeg håber, at jeg indenfor 10 arbejdsdage får svar på min henvendelse. 
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